
Protokół 
z  sesji XIV Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 27 listopada 2015 

roku. 
 

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
 
W Sesji uczestniczyło 20 radnych, jeden radny nieobecny usprawiedliwiony 
(lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1 Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Tomasz 
Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista Biura 
Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  XIII Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Radnych Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
- Dyrektorów i Kierowników służb podległych i jednostek organizacyjnych   
   starostwa,  
- Burmistrzów i  Wójtów,   
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący   poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek. 
Zapytał, czy  są uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Uwag nie było, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Powiatu w Sandomierzu 
2. Przyjęcie porządku obrad XIV sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu. 
5. Informacja  o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2015 roku. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 



a)    uchwalenia statutu powiatu sandomierskiego. 
b) wprowadzenia zmian w statucie SSDŚ w Sandomierzu. 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sandomierskiego na lata 2015-2027. 
d) zmian w budżecie powiatu na 2015 rok. 

7. Interpelacje i zapytania. 
8.  Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad XIV sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

 
Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z XIII sesji Rady Powiatu 
zgodnie z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół XIII sesji Rady Powiatu został przyjęty przy jednym głosie 
wstrzymującym.   

  
Ad. 4 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesji. 
 
Zarząd Powiatu od ostatniej sesji odbył 3 posiedzenia, wynikiem których są 
między innymi  projekty uchwał skierowane na dzisiejszą sesję.    

Ponadto w ustawowym terminie przyjęliśmy  projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu na 2016r. Dokument analizowaliśmy                         
w sposób szczegółowy, gdyż do projektu uchwały dołączyliśmy cały szereg  
załączników zawierających konkretne zapisy i propozycje m.in. zadania 
inwestycyjne, limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne.  

Budżet na 2016 rok proponujemy uchwalić pod koniec grudnia br. 

W związku z planowaną na szczeblu centralnym reformą oświaty 
wstrzymaliśmy prace nad konsolidacją szkolnictwa zawodowego w 
szkołach ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Sandomierski.  

W roku 2015 Powiat dołożył z własnych środków do subwencji oświatowej 
łącznie kwotę 1.828.013 zł z tego na dzień 31października br. kwotę  
971.308 zł, natomiast na dzisiejszej sesji przekażemy kwotę 856.705 zł. 

 

 Zgodnie z ustawą o bezpłatnej pomocy prawnej, która wejdzie w życie z 
dniem 1 stycznia 2016 r. Powiat Sandomierski jest zobowiązany do 
uruchomienia 3 punktów pomocy prawnej. Zarząd po przeprowadzonej 



analizie zdecydował, że zostaną uruchomione punkty w Urzędzie Miasta i 
Gminy Zawichost  i Urzędzie Gminy Klimontów oraz w siedzibie Starostwa.   

  Punkty będą czynne od poniedziałku do piątku w godz. 8°°do 12°°                    
z wyjątkiem Klimontowa, gdzie we wtorek punkt będzie czynny od godz. 
11°° do 15°°. 

W dniu 11 listopada 2015 r., jak corocznie uroczyście obchodziliśmy 
Narodowe Święto Niepodległości. Uroczysta msza św. w intencji Ojczyzny 
została odprawiona w Bazylice Katedralnej w Sandomierzu, a następnie 
nastąpił przemarsz pod pomnik 2 Pułku Piechoty Legionów na cmentarzu 
Katedralnym. Po części oficjalnej, na placu przed Starostwem odbył się 
piknik. 
 
W dniach 12– 14 listopada br. delegacja Powiatu Sandomierskiego, gościła 
w Pińsku na Białorusi na Dożynkach Rejonu Pińskiego.   
W dniu 13 listopada 2015 r. w Zespole Szkół Ekonomicznych w Staszowie 
odbyło się uroczyste wręczenie dyplomów stypendystów Prezesa Rady 
Ministrów za rok szkolny 2015/2016 dla powiatu opatowskiego, 
sandomierskiego i staszowskiego. Na 137 stypendystów w województwie,                 
z naszego powiatu uhonorowanych zostało 13 uczniów szkół 
ponadgimnazjalnych. 

 
W dniu 18 listopada 2015 r. w Zespole Szkół Gastronomicznych i 
Hotelarstwa w Sandomierzu odbył się pod patronatem Starosty III 
Międzyszkolny Konkurs Kulinarny „SANDOMIERSKA GRUSZKA”. 
 
W dniu 19 listopada 2015 r. przeprowadzony został przetarg na sprzedaż 
nieruchomości nr 245/2 o pow. 0,2301 ha położonej przy ulicy Lwowskiej. 
Nieruchomość została sprzedana za cenę 236.000 zł, nabywca został Pan 
Andrzej Dudek. 
 
W dniu 19 listopada 2015 r. odbył się w Warszawie XIV Kongres 
Eksporterów Polskich poświęcony wspieraniu wzrostu eksportu 
stanowiącego siłę napędową rozwoju gospodarki. XIV Kongres zwrócił 
uwagę na potrzebę poprawy warunków działania przedsiębiorców 
produkujących na eksport poprzez wspieranie instrumentów zawartych w 
strategii proeksportowego rozwoju gospodarki polskiej. 

W dniu 26 listopada 2015 r. Starostwo Powiatowe w Sandomierzu 
uczestniczyło w treningu sztabowym z zakresu zarządzania kryzysowego 
pk. „RUDAWA-15”. Tematyka organizowanego treningu związana była z 
planowaniem działań wojsk inżynieryjnych w ramach wsparcia 



administracji publicznej w przypadku wystąpienia powodzi na terenie 
powiatu sandomierskiego. Organizatorem treningu było Centrum Operacji 
Lądowych Dowództwo Komponentu Lądowego w Krakowie. W treningu z 
terenu naszego powiatu udział wzięli: KP Policji, KP PSP, ŚZMiUW RO 
Sandomierz, UM Sandomierz i RZGW Zarząd Zlewni Wisły Sandomierskiej 
z/s w Sandomierzu. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
Informację o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej w 2015r. Poprosił Starostę, a zarazem 
Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Porządku o przedstawienie 
opinii do Informacji. 
Starosta poinformował, że komisja zapoznała się z materiałem i wyraziła   
pozytywną opinię, Starosta podziękował, za trudną pracę strażaków. 
Podkreślił, że w chwili zagrożenia wszyscy widzą, jak trudną pracę 
wykonują.  
 
Pan Rafał Gajewicz zastępca Komendanta Państwowej Powiatowej Straży 
Pożarnej w Sandomierzu przedstawił Informację  o stanie bezpieczeństwa 
powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2015r. 
Przewodniczący podziękował za przedstawienie Informacji. Poparł 
wypowiedź Starosty.  Poinformował, że Rada Powiatu Informację przyjęła. 
 
Ad. 6 
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a)  Przewodniczący poprosił Sekretarza o omówienie projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia statutu Powiatu Sandomierskiego. 
Sekretarz poinformował, że statut został opracowany w oparciu                        
o obowiązujące przepisy prawa. W nowym brzmieniu pozwoli na 
usprawnienie funkcjonowania organów Powiatu oraz dostosowanie w/w 
aktu do obowiązujących przepisów. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIV/76/2015 sprawie 
uchwalenia statutu Powiatu Sandomierskiego. 
 
b) Przewodniczący porosił Przewodniczącego Komisji  Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej, Polityki Prorodzinnej oraz Praw Konsumenta                    
o przedstawienie opinii  do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w statucie SSDŚ w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 



 Radna Anna Glibowska powiedziała, ze są dwie zmiany, prosi o ich 
przedstawienie. 
Radca Prawny wyjaśniła, że Rada Powiatu rozstrzyga tylko w sprawach 
wyraźnie zastrzeżonych. Dlatego jest zapis, że Zarząd Powiatu będzie 
rozstrzygał w kwestii zatwierdzenia sprawozdania finansowego. Jest to 
ujednolicone i jak najbardziej prawidłowe. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIV/77/2015 w sprawie 
wprowadzenia zmian w statucie SSDŚ w Sandomierzu została podjęta przy 
dwóch głosach wstrzymujących się. 
 
c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-2027. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIV/ 78/2015 w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027 została podjęta jednogłośnie. 
 
d) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
powiatu na 2015 rok. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o omówienie projektu 
uchwały . 
Skarbnik poinformował, że zwiększono dochody budżetu powiatu o kwotę 
513.945 zł, ponadto decyzją Wojewody w dziale 600 Transport i łączność 
dokonano zmniejszenia w planie dotacji o kwotę 93.921 zł przeznaczonych 
na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych własnych powiatu. W 
związku z tym skorygowano również na podstawie aneksów z gminami 
wartość inwestycji  na drogach powiatowych. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIV/79/2015 w sprawie zmian  
w budżecie powiatu na 2015 rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 6   Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań, składane 
interpelacje muszą mieć potwierdzenie na piśmie. 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się     
w sprawach zasadniczych dla powiatu. 
 



Radny Waldemar Maruszczak złożył interpelację w sprawie szkód, jakie 
wyrządzają dziki na terenie gminy Dwikozy. 
Radny Waldemar Maruszczak poprosił o uwzględnienie w budżecie roku 
2016 przebudowy drogi powiatowej w Nowym Kamieniu oraz budowy 
chodnika i barier ochronnych w miejscowości Dwikozy. 
Przewodniczący poinformował, że radny otrzyma odpowiedzi na piśmie. 
   
Ad. 7 
Sprawy różne. 
Radny Witold Stefaniak  powiedział, że dochodzą negatywne informacje na 
temat ceny jabłek. To co się dzieje obecnie, to jest zmową zakładów 
przetwórczych. Uważa, że jest to psychologiczne działanie. Zapytał radnych, 
czy nie powinno się wystąpić z Apelem zarówno do przedstawicieli rządu, 
jak i przedstawicieli firm zajmujących się kupnem, sprzedażą owoców. 
Radni poparli propozycję, zobowiązano Naczelnika Wydziału Rolnictwa do 
przygotowania stosownego Apelu. Apel zostaniem podpisany przez 
Przewodniczącego i Starostę i zostanie rozesłany do Wojewody 
Świętokrzyskiego, Marszałka Województwa, Posłów z regionu Powiatu, 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, zakładów przetwórczych  z terenu 
powiatu. 
 Radny Leszek Galata powiedział, że powinno się przyjąć Apel również               
w stosunku do innych płodów rolnych i żywca. 
 
Ad. 8 
 Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XIV 
sesji o godz. 12:15. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec         
 
 
 


